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BBA-SCM students Won the champion and the merit award in the Industrial 
System Engineering Management Innovation Project Competition 2021
BBA-SCM學生在「2021年工業系統工程管理創新項目比賽」中獲得

冠軍和優異奬

The Industrial System Engineering Management Innovation Project Competition aims to encourage
undergraduate students to design and develop intelligent and applicable solutions for industrial and systems
engineering management. This competition is organized by the Institute of Industrial and Systems Engineers -
Hong Kong. Recognitions will be given to students’ Final Year Projects relating and contributing to the
development of Best Practices and/or Innovation in the field of industrial and systems engineering
management.

In the 2021 competition, there were two teams from the Department of Supply Chain and Information
Management winning the awards of this competition. The details are shown below.

Champion Awardees
Lai Wai Shan, Lam Tsz Wai, Li Wing Tung, Lui Yan Wing, Wong Lap
(BBA-SCM Year 4 students in 2021)

The Merit Award Awardees
Tsang Hoi Yi, Tan Weizhen, Ng Sze W
ing Serena, Shek Tsz Shan, Chung Tsz Ip Sunny
(BBA-SCM Year 4 students in 2021)

The award ceremony was held on 7 Jan 2022. Congratulation to the winners!

工業系統工程管理創新項目比賽旨在鼓勵本科生於工業和系統工程管理的項目上應用創新的智能解決
方案。是次比賽由香港工業及系統工程師學會(IISE)主辦。獲獎的畢業項目要與工業和系統工程管理領
域實踐和/或創新的發展相關並作出貢獻。

在2021年的比賽中，供應鏈及資訊管理學系有兩隊學生隊伍獲得比賽的獎項。詳情如下所示。

冠軍得獎者
賴慧珊,林芷蔚,李詠彤,雷欣穎,黃立
(2021年BBA-SCM四年級生)

優異奬得獎者
曾海怡,譚煒楨,吳思穎,石梓珊,鍾梓燁
(2021年BBA-SCM四年級生)

頒獎儀式於2022年1月7日順利舉行。恭喜得獎者!

Group photo of the award ceremony

參與嘉賓及同學於頒獎典禮後拍攝大合照
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SCM Team Won the 2nd Runner-up in the CILTHK Student Day 2022 Competition
供應鏈及資訊管理學系同學於「香港運輸物流學會學界專題研習比賽2022」

榮獲季軍

The Chartered Institute of Logistics and Transport in Hong Kong (CILTHK) hosts the annual Student Day with
missions to raise young people’s concern about the current issues of logistics and transport in Hong Kong,
and to encourage them to develop their future career in related industries. This year, the competition was
held online in March amid the pandemic.

A total of seven teams formed by students from various tertiary institutions including The University of Hong
Kong (HKU), The Hong Kong University of Science and Technology (HKUST), The Chinese University of Hong
Kong (CUHK) and The Hong Kong Polytechnic University (PolyU) took part in this competition. Each team was
allocated a transport and logistics-related topic. Participants were required to analyse and formulate
solutions for the problems under a time constraint, and present their ideas to the judging panel via zoom.

A five-member HSUHK team consisting of WOO Man Qing, WU Kwo, LI Uen Shan Chloe, CHAN Fu Wa, CHENG
Yan Lok from BBA-SCM programme was coached and supervised by Dr Eugene Wong and Dr Helen Ma. With
their excellent presentation and impressive analyses on the topic entitled “Assess the opportunities and
challenges of autonomous driving in Hong Kong, with reference to the recent report released from a car
research facility in China”, the HSUHK team was awarded the 2nd runner-up. The champion and the 1st
runner-up went to the HKU team and the PolyU team respectively.

為提升青少年及學生對運輸物流業的認識及鼓勵他們投身相關行業，香港運輸物流學會每年均舉辦學
界專題研習比賽。受到疫情影響，今年賽事移師網上舉行。

是次比賽共有七隊來自多間香港大專院校的學生參賽，包括香港大學、香港科技大學、香港中文大學
及香港理工大學。主辦機構於比賽當日即場向各隊伍分配有關運輸與物流的個案，參賽者需在限時內
因應問題分析及制定解決方案並線上向評審團作出解說。

供應鏈及資訊管理學系胡曼晴同學、胡果同學、李宛珊同學、陳富華同學及鄭欣樂組成五人隊伍，在
黃彥璋博士和馬凱琳博士的指導下，就題目「參考中國一家汽車研究機構最近發布的報告，評估香港
自動駕駛的機遇和挑戰」作出優秀分析與解說，最後榮獲專題研習團體賽季軍。冠軍及亞軍分別為香
港大學及香港理工大學。

Students gave an online presentation 

學生線上進行匯報
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The Hong Kong Logistics Case Competition 2022, organized by Hong Kong Logistics Association, was held
from 3 to 5 June 2022. It aims to promote practical problem-solving skills and creative thinking capability
of our post-secondary logistics students to enhance their career development. It is a team-based
intensive case competition in a simulated business reality where students need to resolve workplace
problems.

In the competition, each team was given a logistics management problem and was required to come up
with solutions in a short period of time. A total of 10 teams from universities and community colleges in
Hong Kong, took part in this hackathon competition. Our BBA-SCM student, Ho Pun Yi Charlotte teamed
up with students from other institute and won the 2nd Runner-up in this competition. Congratulations to
the awardees!

由香港物流協會主辦的2022年香港物流案例大賽於6月3日至5日舉行，旨在提升專上學生在物流業
的解難能力以及創意思維。協會在比賽中給予學生一些模擬案例，每組須在限定時間內提出解決
方案。

是次比賽共有10組來自各香港大專院校的隊伍參賽。恒大供應鏈管理學生何本怡同學榮獲季軍。
恭喜得獎的同學！

BBA-SCM Student Won the 2nd Runner-up in the Hong Kong Logistics Case 
Competition 2022

供應鏈管理學生於「2022香港物流案例大賽」中榮獲季軍

(From 2nd left) BBA-SCM Year 2 student Ms Ho Pun Yi Charlotte teamed up with students from

other institute and won the second runner up

(左二起) :供應鏈管理課程二年級學生何本怡與其他院校的學生組成隊伍，在比賽中榮獲季軍
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BBA-SCM Student Won HKIE Best Students Paper Award 2021
供應鏈管理學生榮獲「香港工程師學會最佳學生論文獎2021」

The Hong Kong Institute of Engineers - Logistics and Transportation Division (HKIE LTD) organised The HKIE
LTD Best Students Papers Awards 2021 for the outstanding students who completed logistics engineering
degree programs (2020/21) in Hong Kong to promote innovative ideas and research in the design and
implementation of sustainable logistics and transportation systems in the territory.

The topic of this year is “Green and Smart Logistic”. The Papers submitted by the participating students were
reviewed and assessed by a Judging Panel appointed by HKIE LTE Award Committee.

After several rounds of selection, including documentary assessment and video presentation, Tam Man Fei,
Manviel (BBA-SCM, Year 4 student in AY2020/21) won the Best Students Papers Awards 2021 on the topic
entitled “Design of Robotic Process Automation Solution for Cold Chain Management”.

The awards ceremony was held on 22 Jun 2022. Congratulations to Manviel for his outstanding work!

香港工程師學會物流與運輸分部(HKIE LTD)舉辦了最佳學生論文獎2021，以表揚在物流、工程或供應鏈
管理的傑出學生，藉此推廣創新理念和研究可持續物流和運輸系統的設計和實行。

今年主題為「綠色智慧物流」，參賽學生提交的論文由 HKIE LTE 獎項委員會任命的評審團進行審核和
評估。

經過論文評核及影片簡報等多輪評選，譚文斐（供應鏈管理工商管理，四年級2020/21），以「提升
冷鏈管理自動化的虛擬流程機器人方案」為題，獲頒「香港工程師學會最佳學生論文獎2021」。

頒獎儀式於2022年6月22日順利舉行，恭喜表現卓越的譚文斐獲得獎項!

Manviel Tam received the Certificate of Award

獲獎同學譚文斐
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Chartered Institute of Procurement & Supply (CIPS) Best Student Awards 2021
英國皇家採購與供應學會卓越學生獎2021

Three BBA (Honours) in Supply Chain Management students were awarded in the Chartered Institute of
Procurement & Supply (CIPS) Best Student Awards 2021. The result announcement was made on 26 Nov
2021, Mr Lee Yu Hei, Tony received the Certificate of Merit; Ms Chan Fu Wa and Woo Man Qing received the
Certificate of Credit.

This is the eighteen year that CIPS has implemented the “Best Student Award Scheme” in Hong Kong. The
awards are given to full-time post-secondary students studying sub-degree or degree courses with
purchasing and supply chain management as the major core competence.

Same as the previous year, the Department of Supply Chain and Information Management nominated three
SCM students to the award-selection panel. Nominees were required to submit their resumes and to write an
essay about “Innovative Procurement”. They were also required to attend a panel interview through which
the assessment panel members discussed with them various aspects of the procurement and supply chain
profession.

英國皇家採購與供應學會卓越學生獎得奬名單於2021於11月26日公布。今年，供應鏈管理學系再度提
名三位就讀供應鏈管理工商管理（榮譽）學士課程學生參加甄選。三位同學需要撰寫一篇與採購相關
的論文及提供個人履歷表以作評核。此外，同學需通過甄選委員會面試，分別就採購及供應鏈相關專
業範疇，進行討論。最後，三位同學於大學生組別獲得以下佳績：

Certificate of Merit :李宇禧
Certificate of Credit:陳富華及胡曼晴

The BBA-SCM students received the Certificate of Credit.

獲獎同學合照
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BBA-SCM students were awarded the certificate of merit in the ISM-HK Student 
Case Competition 2022

BBA-SCM學生在香港供應管理協會 (ISM-HK) 學生案例比賽 2022 中獲得優異獎

In March 2022, three Year-3 students from the Bachelor of Business Administration in Supply Chain
Management (BBA-SCM) programme formed a team called “Track n Go” and participated in the Institute for
Supply Management Hong Kong (ISM-HK) Student Case Competition 2022. The team “Track n Go”
outperformed 70 teams from different universities in Hong Kong and were awarded the certificate of merit.
Only top 20 percent of 88 teams with 350 student participants entered the semi-final stage. And the team
“Track n Go” was one of them.

The team members including WONG Yuen Yau, NG Yin Yung, and TAM Chor Yi enjoyed the competition and
learned how to analyze a business case and deliver a good presentation. They took a photo with the
competition coordinator Dr Danny HO after receiving the award.

Congratulations to the awardees!

於2022年3月，三位供應鏈管理工商管理學士 (BBA-SCM) 課程的三年級學生組成「Track n Go」團隊，
參與香港供應管理協會 (ISM-HK) 舉辦的學生案例比賽2022。「Track n Go」團隊超越香港不同大學的
70隊隊伍榮獲優異獎。在 350名學生參賽的 88隊隊伍中，只有前 20%的隊伍能夠進入半決賽階段。
「Track n Go」團隊就是其中之一。

黃菀柔同學、吳彥融同學和譚楚怡同學等成員均表示享受是次比賽，並藉此學習如何分析商業案例及
進行演講匯報。獲獎後，她們與比賽統籌老師何熾權博士合照留念。

恭喜得獎的同學！

Photo of “Track n Go” team members and Dr Danny HO.

「Track n Go」成員及何熾權博士合照
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An international plenary forum about “Emerging extended reality and innovative technologies for smart
transport and logistics” was held on 19 May 2022. It is the closing plenary session of the 11th
International Forum on Shipping, Ports and Airports (IFSPA) 2022, with over 380 participants, including
professors, scholars, industry practitioners, staff and students, from over 10 countries have attended the
forum.

The forum was chaired by Dr. Eugene Wong, Director of PRISC and Associate Professor of HSUHK. Six
renowned speakers from the US, Singapore, Italy and Hong Kong were invited to the forum, including Dr.
Michael Grives, Chief Scientist, Digital Twin Institute; Prof. Andrew Nee, Professor Emeritus of National
University of Singapore; Dr. Chung Ng, Senior Vice-President, Technology Strategy and Development,
HKT; Mr. Jimmy Pang, President, Supply Chain Safety and Security Association; Mr. Eric Poon, Head of
Performance Enhancement, HACTL, and Dr. Graziano Terenzi, CEO, Inglobe Technologies. They have
shared the latest industry development and how extended reality and innovative technologies have
helped the industry to advance. Participants actively discussed and asked questions in the Q&A session. A
group photo has been taken online at the end of the forum.

第11屆國際航運、港口及機場論壇（IFSPA）全體閉幕論壇已於2022年5月19日在Zoom線上平台完
滿舉辦。今年的主題是「智能交通和物流的新興延展實境和創新技術」。香港恆生大學是此次活
動的主要承辦單位，論壇得到了大學師生的鼎力支持。

論壇由恒生大學全球供應鏈政策研究所所長黃彥璋博士主持。是此論壇取得了空前的成功，參會
人數創新高。有來自超過10 多個國家的 380 多名參加者參與了此次活動。論壇邀請了來自美國、
新加坡、意大利及香港的六位知名演講者，包括Dr. Michael Grives（Digital Twin Institute首席科學
家）； Prof. Andrew Nee（新加坡國立大學名譽教授）； Dr. Chung Ng（香港電訊科技策略及發展
高級副總裁）；Mr. Jimmy Pang（供應鏈安全及保安協會會長）； Mr. Eric Poon（香港空運貨站部
門主管）和 Graziano Terenzi 博士（Inglobe Technologies 首席執行官）。他們分享了行業的最新發
展以及延展實境和創新技術如何幫助業界發展。

International Forum on Emerging extended reality and innovative technologies 
for smart transport and logistics

「智能交通和物流的新興延展實境和創新技術」-第11屆國際航運、港口及
機場論壇（IFSPA )

Screenshots during the seminar

研討會期間的屏幕截圖
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SCM Mentorship Scheme 2021/22 – Mentor’s Sharing Talk #1
供應鏈及資訊管理學系師友交流計劃2021/22 -導師分享會#1

The SCM Mentorship Scheme aims to offer BBA-SCM and BMSIM students opportunities to enhance their
personal and professional development. A series of sharing talks are prepared for students to learn first-hand
knowledge directly from industry experts and distinguished alumni.

On 31 March 2022, the first mentor’s sharing talk was held successfully online. Our Scheme mentor and
alumni, Mr. Eric Li, Senior Solutions Manager, Shenzhen 4PX Express Co. Ltd., was the speaker of the talk on
the topic of “Cross border e-commerce is changing the international logistics market”.

First of all, Dr. Danny Ho and Dr. Cathy Lam welcomed Mr. Eric Li and students to join the talk. Next, Mr. Li
introduced international logistics and the development of Cross-Border E-Commerce to the students. After
that, students actively asked questions in the Q&A session and enjoyed the gaming session. They learned
major logistics trends and effective means to enhance their employability in the current competitive job
market. All participants found the talk very informative and insightful and looked forward to the next
mentor’s sharing talk.

供應鏈及資訊管理學系師友交流計劃旨在為 BBA-SCM 和 BMSIM 學生提供課堂以外的學習機會，讓他
們個人和專業領域得以發展。今屆師友交流計劃預備了一系列的分享會，學生可以直接向行業專家和
傑出校友學習第一手行業知識。

導師分享會#1於2022年3月31日在線舉行。我們很高興邀請到師友交流計劃的導師兼校友，李瀚鋒先
生擔任這次活動的演講嘉賓，主題是「跨境電子商貿正在改變國際物流市場」。

首先，何熾權博士和藍凱欣博士歡迎主講人李瀚鋒先生和同學們的參與。接下來，李先生向同學們介
紹了國際物流和跨境電子商貿的發展。隨後，同學們在問答環節積極提問和參與遊戲環節。透過這次
分享會，他們了解到當前的物流業發展趨勢以及如何準備在現今競爭激烈的職場中脫穎而出。所有參
加者都覺得分享會內容豐富，期待將來聽到更多導師的分享。

Group photo taken in the event.

參加者合照
Guest Speaker - Mr Eric Li

演講嘉賓-李瀚鋒先生
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SCM Mentorship Scheme 2021/22 – Mentor’s Sharing Talk #2
供應鏈及資訊管理學系師友交流計劃2021/22 -導師分享會#2

The SCM Mentorship Scheme aims at providing opportunities for BBA-SCM and BMSIM students to advance
their professional development through learning from industry experts. This time, our students got a valuable
opportunity to prepare for their future career through learning from our scheme mentor Mr. Leo Lo (CEO,
TecRetail Ltd.) who delivered an online talk on the “Journey from Freelance to APAC-Regional Company” on
27 May 2022.

At the beginning, Dr. Cathy Lam welcomed Mr. Leo Lo and students to join the talk. Then, Mr. Leo Lo shared
his past experiences in starting a business and the obstacles faced from the beginning to growing the startup
to be a regional company. During the talk, our students actively interacted with the speaker. They answered
Mr. Leo Lo’s questions in the Chat room and asked questions in the Q&A session which was led by Dr. Danny
Ho and Mr. Timothy Chau. Near the end of the event, students participated in the game session to win prizes.

Mr. Leo Lo encouraged students to try out different things following their interests as "You Only Live Once"
(YOLO). Participants felt inspired and were thankful to Mr. Leo Lo for this valuable and insightful talk.

供應鏈及資訊管理學系師友交流計劃旨在為 BBA-SCM 和 BMSIM 學生提供機會，通過向行業專家學習
來促進他們的專業發展。今次同學們獲得一個很好的機會向計劃導師學習，並為他們未來的職業生涯
做準備。

導師分享會 #2主題為「從自由工作者到亞太地區公司」，於2022年5月27日在線舉行，並由導師Leo Lo
先生(CEO, TecRetail Ltd)擔任主講嘉賓。

在活動開始時，藍凱欣博士歡迎Leo及同學們出席是次活動。接著Leo便分享他由建立初創公司到擴展
成區域性公司的心路歷程和經驗。分享會期間，同學們積極地與導師互動，又在聊天室回答導師問題，
並熱烈地投入由何熾權博士和周俊興先生主持的問答環節。臨近結束時同學們更參與了遊戲環節贏取
獎品。

Leo最後鼓勵同學們根據自己的興趣嘗試不同的事物，因為「你只會活一次」(YOLO)。參加者都受到啟
發，並感謝 Leo是次的演講。

Guest speaker - Leo Lo (CEO, TecRetail Ltd.)

主講嘉賓 - Leo Lo (CEO, TecRetail Ltd.)

All participants enjoyed the event.

所有參與者都很享受這次活動
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SCM Mentorship Scheme 2021/22- Shing Mun Reservoir Walk
供應鏈及資訊管理學系師友交流計劃2021/22 –城門水塘郊遊

The SCM Mentorship Scheme aims at offering BBA-SCM and BMSIM students with opportunities to enhance
their professional development and get valuable insights from industry experts.

Blessed with fine weather, the first outing of SCM Mentorship Scheme 2021/22- Shing Mun Reservoir Walk
was successfully held on 25 June 2022.

Participants included the organizing team members (Dr Danny Ho, Dr Cathy Lam, and Mr Timothy Chau), a
mentor (Mr Leo Lo) and a group of BBA-SCM and BMSIM students. All participants walked leisurely along the
Shing Mun Reservoir and enjoyed the pretty reservoir scenery. This reservoir walk had not only allowed
everyone to relax and rejuvenate themselves from the daily pressure, but also provided a precious
opportunity for our students to explore more life experiences of their mentors. This half-day outing
facilitated a stronger bonding and fostered the friendship between the mentors and mentees. All participants
enjoyed the walk and had a delightful time.

供應鏈及資訊管理學系師友交流計劃旨在為 BBA-SCM 和 BMSIM 學生提供機會，通過向行業專家學習
來促進他們的專業發展。

2022年6月25日，天晴，學系師友交流計劃2021/22 的首個戶外活動–城門水塘郊遊，能順利舉行。

導師和同學們沿著城門水塘悠閒漫步，欣賞怡人的景致。這次活動除了讓每一位參加者能夠放鬆心情，
好好享受大自然，亦為導師和同學提供了交流機會，從而增進師友間的友誼和聯繫。所有參加者都很
享受這次活動，渡過了美好的一天。

Group photo of participants  

參加者合照
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With the students’ positive feedbacks in the first talent development workshop (CV Writing and
Interview Skills Workshop), the Department of Supply Chain and Information Management and the
School of Decision Sciences co-organized another professional training workshop (Personality Test and
My Career) with DHL again for SDSC students. It was successfully held online on 30 May 2022 and
attracted over 30 SDSC students to join.

The guest speakers, Mr Anthony Wong (Vice-President of Human Resources in DHL Express Hong Kong &
Macau), and Ms Nicole Lau (Senior Human Resources Manager), provided career development guidelines
for our students who completed the personality test before the workshop. The workshop included
interaction with interesting videos, examples and self-discovery via a personality test review for students
on linking their personality traits to their career selection and development.

Through a series of demonstrations, explanations and interactions, students got well prepared for their
career plan and gained better understanding of how to work with people with different personalities. In
addition, the speakers provided analyses on how their personality traits manifest in their work
preferences. This enhanced students’ self-awareness on their strengths and weakness, such that our
students would become more professional and happier in the workplace. Positive feedbacks were
received from our students after the workshop.

承接第一場專業人才培訓工作坊(履歷表寫作及面試技巧)的熱烈反應，供應鏈及資訊管理學系與決
策科學學院再度與DHL合辧第二場工作坊(個人性格與職業選擇)。是次活動於五月三十日在線上舉
行，吸引了超過30位決策科學學院的學生參加。

是次活動由DHL人力資源部副總裁Anthony Wong和高級人力資源經理Nicole Lau主講。學生先完成
性格測試，然後主講嘉賓分別以短片分享及例子作解說，讓學生更了解自己的性格特質，幫助日
後選擇職業和發展。

主講嘉賓的分享啟發學生對日後事業規劃有所預備，並教導他們在職場上與不同性格的人合作。
此外，學生通過主講嘉賓的性格測試分析，令他們更認識自己的優勢和弱點，在工作上更專業和
快樂。活動後參與的學生反應正面，認同是次工作坊具鼓勵及啟發性。

DHL HR Professions Inspire SDSC students to Hunt for the Perfect Jobs
DHL人力資源代表與學生分享透過更了解自己以助職業發展

demonstration and debriefing of the personality test

性格測試及分析


